
 

 
2020KO ABENDUAREN 17AN 
OLAZTIKO UDALAK 
EGINDAKO OHIKO OSOKO 
BILKURAREN AKTA 
 

ACTA DE LA SESION 
ORDINARIA PLENARIA 
CELEBRADA POR EL 
AYUNTAMIENTO DE 
OLAZTI/OLAZAGUTIA EL 
DIA 17 DE DICIEMBRE DE 
2020 

 
Bertaratuak /Asistentes:  
 
D. Joseba Vizuete Ascargorta, jn     ( EH-BILDU ) 
Dª. Naroa Gurmindo Vicente, an.     ( EH-BILDU ) 
D. Unai Ruiz Larraza, jn      ( EH-BILDU ) 
Dª. Maider Alba López, an.          ( EH-BILDU ) 
D. José María Acerete Sánchez, jn.     ( PSN-PSOE )  
 
 
Ez bertaratze / Inasistencia 
Dª. Patricia Murugarren Corera, an.     ( PSN-PSOE )  
D. Javier Fernandez Brizuela, jn.      ( NA+) 
D. Joaquín Landa Mendinueta, jn.     ( EH-BILDU ) 
 
Idazkaria /Secretaria: 
Sandra Martínez Gutiérrez 
 
 
2020ko abenduaren 17an, 20:06tan, 
Olaztiko Udaletxean, Udalak Ohiko 
Osoko Bilkurara zinegotziak arauzko 
moduan deitu, eta lehenengo deian osatu 
da bilkura, Joseba Vizuete Ascargorta 
jauna, Alkatea mahaiburu dela eta 
Udaleko Idazkariaren laguntzarekin. 
 
 
Idazkariak jakinarazi du legeak eskatzen 
duen quoruma betetzen dela bilkura 
egiteko. 
 
Alkate-udalburuaren aginduz, bilkura 
hasitzat eman du eta gai zerrendan dauden 
gaiak lantzeari ekin zaio: 
 
LEHENENGOA.- EGOKI IRUDITUZ 
GERO, ONARTZEA 2020KO 

 
 
En Olazti/Olazagutia, en la Casa 
Consistorial siendo las 20:06 horas del día 
17 de diciembre de 2020, bajo la 
Presidencia del Sr. Alcalde, D. Joseba 
Vizuete Ascargorta, asistidos por la 
Secretaria del Ayuntamiento, concurren 
los concejales, en sesión ordinaria, previa 
convocatoria cursada en forma legal. 
 
La secretaria informa que existe quorum 
suficiente para que la sesión se constituya 
de forma válida. 
 
Por disposición del Alcalde-Presidente se 
da comienzo a la sesión y se procede a 
tratar los asuntos del orden del día: 
 
PRIMERO .- APROBACION, SI 
PROCEDE, DEL ACTA DE LA SESION 



 

AZAROAREN 19KO OHIKO OSOKO 
BILKURAREN AKTA. 
 
Enuntziatuan aurreikusitako aktaren 
zirriborroa erantsi da. 
 
Bilkuraren buru egiten duenak bertaratu diren 
korporazioko kideei galdetu die ea oharrik 
egin nahi dioten deialdi honekin batera doan 
aktaren zirriborroari, hala ezartzen baitu Toki 
Entitateen Antolakuntza- eta Jarduera-
Araudiko 91. artikuluarekin bat (araudi hori 
2568/1986 Errege Dekretuaren bidez onetsi 
zen). 
 
Bozketa egin ondoren Udalbaltzako 
zinegotziek AHO BATEZ ONARTU DUTE  
eta ondorengoa. 
 

ERABAKITZEN DUTE 
 
Lehenengoa.- 2020ko azaroaren 19ko 
ohiko osoko bilkuraren akta onartzea. 
 
 
Bigarrena.- Onetsitako akta Akten Liburuan 
transkribitzea, hala egin behar dela ezartzen 
baitu, bai eta nola egin behar den ere, Toki 
Administrazioari buruzko uztailaren 2ko 
6/1990 Foru Legeko 323. artikuluak. 
 
 
Hirugarrena .- Onetsitako akta igortzea 
Espainiako Gobernuak Nafarroan duen 
Ordezkaritzara eta Nafarroako Gobernuko 
Lehendakaritzako, Administrazio 
Publikoetako eta Barneko Departamentura, 
hala ezartzen baitu Toki Entitateen 
Antolakuntza- eta Jarduera-Araudiko 196.3. 
artikuluak (araudi hori 2568/1986 Errege 
Dekretuaren bidez onetsi zen. 
 
BIGARRENA.- ALKATEAREN 
EBAZPENAK ETA TXOSTENAK 
 
Toki Entitateen Antolakuntza- eta Jarduera-
Araudiko 42. artikuluarekin bat (araudi hori 
2568/1986 Errege Dekretuaren bidez onetsi 
zen), Osoko Bilkurari ondoko ebazpenen berri 
ematen zaio, Alkateak sustatuak: 
 

PLENARIA ORDINARIA DE FECHA 19 
DE NOVIEMBRE DE 2020. 
 
Se adjunta borrador del acta prevista en el 
enunciado. 
 
El presidente de la sesión pregunta a los 
miembros de la Corporación que se 
encuentran presentes si desean formular 
observaciones al borrador del acta que se ha 
adjuntado a esta convocatoria, tal y como 
dispone el artículo 91 del Reglamento de 
Organización y Funcionamiento (Real 
Decreto 2568/1986). 
 
Sometido el asunto a votación, el Pleno por 
UNANIMIDAD de los miembros presentes 
ha adoptado el siguiente  
 

ACUERDO 
 
Primero.- Aprobar el acta de la sesión 
plenaria ordinaria de fecha 19 de noviembre 
de 2020. 
 
Segundo.- Proceder a la transcripción del acta 
aprobada en el Libro de Actas, de 
conformidad con el artículo 323 de la Ley 
Foral 6/1990, de 2 de julio, de Administración 
Local de Navarra, y en el modo en que dicho 
precepto establece. 
 
Tercero.-  De conformidad con lo dispuesto 
en el artículo 196.3 del Reglamento de 
Organización y Funcionamiento (Real 
Decreto 2568/1986), remitir el acta aprobada 
a la Delegación del Gobierno en Navarra y al 
Departamento de Presidencia, 
Administraciones Públicas e Interior del 
Gobierno de Navarra.   
 
 
SEGUNDO.- RESOLUCIONES E 
INFORMES DE ALCALDIA 
 
De conformidad con lo dispuesto en el 
artículo 42 del Reglamento de Organización y 
Funcionamiento (Real Decreto 2568/1986), se 
da cuenta al Pleno de las siguientes 
resoluciones de Alcaldía:  
 
 



 

 
214. ebazpenetik 226. Ebazpenara –2020ko 
azaroaren 17koa eta abenduaren 14koa–
bitartekoak, biak barne. 
 
Modu berean Osoko Bilkurari jakinarazten 
zaio: 
 
1.- Alkatetzaren txostena, Jose Antonio 
Gastaminza Ramos jaunak Nafarroako 
Administrazio Auzitegian jarritako 20-01140 
gora jotzeko errekurtsoaren aurrean 
aurkeztutako espedientea bidaltzean 
aurkeztua. 
 
Se dan por enterados. 
 
Alkateak azaldu du, galderen eta eskarien 
puntuari heldu aurretik, gai batzuen urgentzia 
bozkatu beharko litzatekeela, eta gai horiek 
ezin izan zirela aztertu batzorde mistoan, 
quorumik ez zegoelako, hortaz ez daude 
batzar honen gai zerrendan sartuta. Aztertu 
nahi diren gaiak zerrendatzea proposatu du, 
eta, ondoren, urgentzia bozkatzea. 
 
Aztertu beharreko puntuak hauek dira: 
 
1.- Sarrera bidezko kreditua sortzeko eta 
kreditu-transferentzia bat egiteko aurrekontu-
aldaketa onartzea, hala badagokio. 
 
2.- Hezkuntza Sailaren eta Olaztiko Udalaren 
arteko lankidetza-hitzarmena onartzea, hala 
badagokio, eta berrestea. 
 
3.- Herri-lurren behin betiko esleipena fruta-
arbolak landatzeko. 
4.- Osoko bilkuren aldizkakotasuna aldatzea. 
 
5.- Abiaduraren handiko trenaren kontrako 
mozioa. 
 
Acerete jaunak galdetu du ea zergatik den 
presazkoa azken puntua. 
 
Alkateak erantzun dio Sakanako udalek jada 
sartuta zuten mozio bati erantzuten diola, eta 
guk, zergatik jakin gabe, ez. 
 
 

 
Desde la resolución nº 214, de 17 de 
noviembre a la resolución nº 226 de 14 de 
diciembre de 2020 ambas inclusives. 
 
Asimismo, se da cuenta al Pleno de: 
 
 
1.- Informe de Alcaldía presentado en la 
remisión del expediente ante el recurso de 
alzada 20-01140 interpuesto ante el TAN 
por D. Jose Antonio Gastaminza Ramos. 
 
 
 
Se dan por enterados. 
 
El Alcalde explica que antes de pasar al 
punto de ruegos y preguntas habría que 
votar la urgencia de unos asuntos, que no 
pudieron tratarse en la comisión mixta por 
falta de quorum y que no están incluidos en 
el orden del día de esta sesión. Propone 
enumerar los asuntos que se proponen 
tratar y después votar la urgencia. 
 
Los puntos a tratar son: 
 
1.- Aprobación, si procede, de la 
modificación presupuestaria parala 
aprobación de generación de crédito por 
ingreso y una transferencia de crédito. 
2.- Aprobación, si procede, del convenio de 
colaboración entre el departamento de 
educación y el Ayuntamiento de Olazti y 
su ratificación. 
3.- Adjudicación definitiva de terrenos 
comunales para cultivo de frutales. 
4.- Modificación de la periodicidad de las 
sesiónes plenarias. 
5.- Moción contra el tren de alta velocidad. 
 
 
El Sr. Acerete pregunta a ver por qué es 
urgente el último punto. 
 
El Sr. Alcalde le contesta que responde a 
una moción la cual lo ayuntamientos de 
Sakana ya tenían metida y nosotros, sin 
saber por qué, no. 
 



 

Acerete jaunak galdetu du ea zergatik onartu 
duen gaur, eta ez hurrengo osoko bilkuran. 
 
Alkateak erantzun dio udal guztiek urtea 
amaitu baino lehen onartzeagatik dela. 
 
 
Acerete jaunak ondorioztatu du orduan ez dela 
presazkoa. 
 
Alkateak ezetz erantzun du. 
 
Acerete jaunak zehaztu du berak ez duela 
arazorik hori sartzeko, baina ez dela 
presazkoa, eta alkateak erantzun dio ez dela 
presazkoa. 
 
Alkateak zerrendatutako gaiak premiazkoak 
diren bozketari hasiera eman dio, eta bozketa 
egin ondoren, osoko bilkurak, bertaratutako 
kideek aho batez, gai-zerrendan azaldutako 
puntuak sartzea erabaki du. 
 
Idazkariak aztertuko diren gaien kopia banatu 
du, gai-zerrendan sartu ondoren. 
 
 
Alkateak puntuak aztertzen ditu: 
 
HIRUGARRENA.- SARRERA BIDEZKO 
KREDITUA SORTZEA ETA KREDITU-
TRANSFERENTZIA ONARTZEKO 
AURREKONTU-ALDAKETA 
ONARTZEA, HALA BADAGOKIO . 

 
 
Alkateak dio bertaratutako kideen artean 
banatutako esku-hartzeari buruzko txostena 
ikusirik. Txosten horretan proposatzen da 
sarrera bakoitzeko kreditua sortzea onartzea, 
bai eta kreditu-transferentzia bat egitea ere, 
Hezkuntza Baliabideetako zuzendari 
nagusiaren azaroaren 27ko 461/2020 
ebazpenaren bidez onartutako laguntza 
justifikatzen duen ordainketari aurre egiteko. 
 
 
Acerete jaunak galdetu du ea Ekonomia 
Sailak zerbait alde batera utzi duen. 
 
 

El Sr. Acerete pregunta en realidad por qué 
aprobarla hoy y no en el próximo pleno. 
 
El Sr. Alcalde le responde que es por 
aprobarlo todos los Ayuntmaientos antes 
de final de año. 
 
El Sr. Acerete concluye que entonces 
urgente, urgente, no es. 
 
El Sr. Alcalde responde que no. 
 
El Sr. Acerete matiza que él no tiene 
problema en incluirlo pero que no es 
urgente, a lo que el Sr. Alcalde responde 
que en realidad, no es urgente. 
 
El Alcalde abre la votación de la urgencia 
de los asuntos enumerados y una vez 
votado, el Pleno por UNANIMIDAD de los 
miembros presentes acuerda la inclusión de 
los puntos expuestos en el orden del día. 
 
La Secretaria reparte copia de los asuntos 
que van a tratarse una vez incluidos en el 
orden del día. 
 
El Alcalde procede a tratar los puntos: 
 
TERCERO.- APROBACIÓN , SI 
PROCEDE, DE LA MODIFICACIÓN 
PRESUPUESTARIA PARA LA 
APROBACIÓN DE GENERACIÓN DE 
CRÉDITO POR INGRESO Y UNA 
TRANSFERENCIA DE CRÉDITO 
  
El Alcalde dice que visto el informe de 
intervención repartido entre los miembros 
presentes donde se propone la aprobación de 
generación de crédito por ingreso así como 
una transferencia de crédito para hacer frente 
al pago que justifique la ayuda aprobada 
mediante resolución 461/2020, de 27 de 
noviembre, de la Directora General de 
Recursos Educativos y leída la propuesta 
repartida. 
 
El Sr. Acerete pregunta si es que desde el 
departamento de economía se ha obviado 
alguna cosa. 
 



 

Idazkariak azaldu du gertatutakoa. Hezkuntza 
Sailak urriaren 5ean jakinarazi zien udalei, 
ahalik eta lasterren bidal ziezaieten ziurtagiria 
ikastetxeko mahaikideei buruz. Ziurtagiria 
bidali zen, eta urriaren 14an berriz bidali zen. 
Azaroaren 27ra arte ez zen Hezkuntza 
Sailaren ebazpena atera, eta bertan adierazten 
zen gastu baimena zegoela mahaikide horien 
gastuak diruz laguntzeko. Baldintzak honako 
hauek ziren: udalek abenduaren 15a baino 
lehen ordaindu behar zieten familiei jantokiari 
dagokion gastua, horretarako emandako 
hitzarmena sinatuta bidali behar zuten, 
ordainagiria sailari bidali behar zioten eta 
gardentasunari buruzko legea betetzen zela 
adierazi behar zuten. 
 
 
 
Gaia bozkatu ondoren, bertaratutako kideek 
AHO BATEZ  onartu dute eta ondorengoa 
 
 

ERABAKITZEN DUTE 
 
Lehenengoa.- Hezkuntza Baliabideen 
zuzendari nagusiaren azaroaren 27ko 
461/2020 Ebazpenean aurreikusitako laguntza 
jasotzea lortzeko proposatutako aurrekontu-
aldaketa onartzea. 
 
Bigarrena.- Aldaketa hau onartzen den 
egunetik aurrera sartuko dela indarrean 
zehaztea. 
 
Hirugarrena .- Erabaki hau web-orrian eta 
udal-iragarki-taulan argitaratzeko agintzea. 
 
 
LAUGARRENA.- HEZKUNTZA 
SAILAREN ETA OLAZTIKO 
UDALAREN ARTEKO LANKIDETZA-
HITZARMENA ONARTZEA, HALA 
BADAGOKIO, ETA BERRESTEA 
 
 
Alkateak adierazi du banatutako 
proposamenak idazkariak azaldu duena 
azaltzen duela, eta, beraz, ez duela 
irakurriko eta bozketa egin duela. 
 

La Secretaria explica lo ocurrido.  El 
departamento de educación avisó a los 
ayuntamientos con fecha 5 de octubre para el 
envio de un certificado a la mayor brevedad 
posible sobre los comensales del colegio.  Se 
envió el certificado y con fecha 14 de octubre 
se volvió a remitir. Hasta el 27 de noviembre 
no salió la resolución del Departamento de 
Educación, donde se indicaba la autorización 
de gasto para subvencionar los gastos de 
aquellos comensales.  Las condiciones eran 
abonar desde los Ayuntamientos antes del 15 
de diciembre a las familias el gasto por el 
comedor, remitir el convenio facilitado al 
efecto firmado, remitir el justificante de abono 
al Departamento e indicar que se cumple con 
la Ley de transparencia.  Con todo esto, se 
procedió a la tramitación requerida. 
 
Sometido el asunto a votación, queda 
aprobado por UNANIMIDAD de los 
miembros presentes el siguiente  
 

ACUERDO 
 
Primero.- Aprobar la Modificación 
Presupuestaria propuesta para la consecución 
de la percepción de la ayuda prevista en la 
Resolución 461/2020, de 27 de noviembre, de 
la Directora General de Recursos Educativos. 
 
Segundo.-Determinar que la entrada en vigor 
de esta modificación es a partir del mismo día 
de su aprobación. 
 
Tercero.-  Ordenar la publicación de este 
acuerdo en la página web y tablón de anuncios 
municipal. 
 
CUARTO .- APROBACIÓN , SI 
PROCEDE, DEL CONVENIO DE 
COLABORACIÓN ENTRE EL 
DEPARTAMENTO DE EDUCACIÓN Y 
EL AYUNTAMIENTO DE OLAZTI Y SU 
RATIFICACIÓN 
 
El Alcalde indica que la propuesta repartida 
explica lo que ya ha explicado la secretaria, 
por lo que prescinde de la lectura y procede a 
la votación. 
 



 

Bozketa egin ondoren Udalbaltzako 
zinegotziek AHO BATEZ ONARTU DUTE  
eta ondorengoa 
 
ERABAKITZEN DUTE  

 

Lehengoa.- "Nafarroako Gobernuko 
Hezkuntza Sailaren eta Olaztiko Udalaren 
arteko lankidetza-hitzarmena onartzea, 
2020/2021 ikasturtean beren herriko 
ikastetxeetan baimendutako jantokietan 
garraiatu gabeko jankideentzako laguntzak 
kudeatzeko" onartzea. 
 
 
Bigarrena.- Hitzarmena sinatu izana 
berrestea. 
 
Hirugarrena .- Erabaki hau eta hitzarmena 
web-orrian eta udal-iragarki-taulan 
argitaratzeko agintzea. 
 
 
BOSTGARRENA.- HERRI-LURREN 
BEHIN BETIKO ESLEIPENA 
FRUTA-ARBOLAK LANDATZEKO 
 
 
Olaztiko Udalaren fruta-arbolen herri-lurren 
aprobetxamenduak zuzeneko esleipeneko 
auzo-aprobetxamenduaren modalitatean 
esleitzeko espedientea hasi da. Alkatetzaren 
uztailaren 9ko 132/2020 Ebazpenaren bidez 
onartu zen, eta Nafarroako Aldizkari 
Ofizialean argitaratu zen, 161. zenbakian, 
2020ko uztailaren 22an. 
 
 
Deialdi publikoaren epea igarota eta 
aprobetxamendu horiek esleitzeko 
onartutakoen behin-behineko zerrenda 
onartuta, dagokion lotea eta 
aprobetxamenduaren tokia adierazita, 
azaroaren 9ko 208/2020 Alkatetzaren 
Ebazpenaren bidez, eskatzaileak ez du inolako 
alegaziorik aurkeztu. 
 
 
Era berean, Udal Komunen Ordenantzan 
ezartzen den bezala, herri-aprobetxamendu 
hauek esleitzeko epea 10 urtekoa izango da, 

Sometido el asunto a votación, queda 
aprobado por UNANIMIDAD de los 
miembros presentes el siguiente  
 

ACUERDO 
 
Primero.- Aprobar el “Convenio de 
colaboración entre el departamento de 
Educación del Gobierno de Navarra y el 
Ayuntamiento de Olazti para la gestión de 
ayudas para comensales no-transportados en 
comedores escolares autorizados en centros 
educativos de su localidad en el curso 
2020/2021” 
 
Segundo.-Ratificar la firma del Convenio 
expresado anteriormente. 
 
Tercero.-  Ordenar la publicación de este 
acuerdo y el convenio en la página web y 
tablón de anuncios municipal.    
 
 
QUINTA.- ADJUDICACIÓN 
DEFINITIVA DE TERRENOS 
COMUNALES PARA CULTIVO  DE 
FRUTALES  

Iniciado el Expediente para la adjudicación de 
los aprovechamientos de los terrenos 
comunales de frutales del Ayuntamiento de 
Olazti/Olazagutia, en la modalidad de 
aprovechamiento vecinal de adjudicación 
directa, que ha sido aprobado por Resolución 
de Alcaldía nº 132/2020, de 9 de julio y 
publicado en el Boletín Oficial de Navarra nº 
161, de fecha 22 de julio de 2020. 

 
Transcurrido el plazo de convocatoria pública 
y aprobada la lista provisional de personas 
admitidas para la adjudicación de dichos 
aprovechamientos con la indicación del lote 
correspondido y lugar del aprovechamiento, 
mediante Resolución de Alcaldía nº 208/2020, 
de fecha 9 de noviembre, no se ha presentado 
por parte de ningún solicitante alegación 
alguna. 
 
Así mismo, tal y como se establece en la 
Ordenanza de Comunales Municipal el plazo 
de adjudicación de los presentes 



 

eta dagokion urteko kanona ordaindu beharko 
da, Ordenantzan bertan ezarritakoa. 
 
 
 
Olaztiko herri-aprobetxamenduak arautzen 
dituen udal-ordenantzaren 51. eta 52. 
artikuluetan xedatutakoa kontuan hartuta, 
bidezkoa da esleipenen behin betiko zerrenda 
onartzea, ordenantzan bertan ezarritako 
ekitate- eta justizia-irizpideekin. 
 
 
Kontuan hartuta urriaren 18ko 280/1990 Foru 
Dekretuaren bidez onartutako Nafarroako 
Toki Erakundeen Ondasunen 
Erregelamenduaren 180. artikulua eta 
hurrengoak. 
 
Bozketa egin ondoren Udalbaltzako 
zinegotziek AHO BATEZ ONARTU DUTE  
eta ondorengoa 
 

ERABAKITZEN  DUTE 
 
LEHENENGOA .- Behin betiko onestea 
Olazti/Olazagutiako fruta-arbolak landatzeko 
herri-lurren aprobetxamenduaren esleipena, I. 
eranskineko dokumentuan zerrendatzen diren 
bizilagunei. 
 
BIGARRENA .- Onuradunei jakinaraztea 
esleipenak 10 urterako izango direla, eta 
dagokion urteko kanona ordaindu beharko 
dutela. 
 
HIRUGARRENA .- Adierazi lursailak udal 
komunen ordenantzan ezarritako baldintza, 
izaera, erabilera eta betekizunen arabera 
baliatuko direla. 
 
 
LAUGARRENA .- Erabaki hau udalaren 
iragarki-taulan eta webgunean argitaratzea. 
 
 
SEIGARRENA.- OSOKO BILKUREN 
MAIZTASUNA ALDATZEA 
 

Alkateak proposamena irakurtzen du: 
“Aztertu da 2019ko ekainaren 26ko osoko 

aprovechamientos comunales será de 10 años, 
debiendo abonar el canon anual 
correspondiente, que será el establecido en la 
propia Ordenanza. 

 
Habida cuenta, lo dispuesto en los artículos 51 
y 52  de la Ordenanza municipal reguladora 
de los aprovechamientos comunales de 
Olazti/Olazagutia, procede aprobar la relación 
definitiva de adjudicaciones con criterios de 
equidad y justicia establecidos en la propia 
Ordenanza. 

 
Teniendo en cuenta los artículos 180 y 
siguientes del Reglamento de Bienes de las 
Entidades Locales de Navarra, aprobado por 
Decreto Foral 280/1990, de 18 de octubre. 

 
 

Sometido el asunto a votación, el Pleno por 
UNANIMIDAD de los miembros presentes 
ha adoptado el siguiente  

 
ACUERDO 

 
PRIMERO.-  Aprobar definitivamente la 
adjudicación del aprovechamiento de los 
terrenos comunales para cultivo de frutales de 
Olazti/Olazagutia, a los/as vecinos/as que se 
relacionan en el documento Anexo I. 

 
SEGUNDO.- Informar a los/as 
beneficiarios/as que las adjudicaciones serán 
por plazo de 10 años, debiendo abonar el 
canon anual correspondiente. 

 
TERCERO.-  Indicar que el disfrute de los 
terrenos se realizará conforme las 
condiciones, naturaleza, usos y requisitos 
establecidos en la Ordenanza de Comunales 
municipal. 

 
CUARTO.-  Publicar este acuerdo en el tablón 
de anuncios y página web municipal. 
 
 
SEXTO.- MODIFICACIÓN DE LA 
PERIODICIDAD DE LAS SESIONES 
PLENARIAS 

El Alcalde da lectura a la propuesta: “Visto el 
acuerdo plenario de fecha 26 de junio de 2019 



 

bilkuraren erabakia, zeinaren bidez onartzen 
baitzen osoko bilkuren maiztasuna, Toki 
Erakundeen Antolaketa, Funtzionamendu eta 
Araubide Juridikoaren Erregelamenduaren 
38.a) artikuluan xedatutakoaren arabera 
(ROFRJEL). 

Aintzat hartu da Toki Araubidearen Oinarriak 
arautzen dituen apirilaren 2ko 7/1985 
Legearen 46.2 a) artikulua. 

Ikusirik osoko bilkuren maiztasuna onartzea 
Osoko Bilkuraren beraren eskumena dela, 
REFJELen 38.a) artikulura igorriz.” 
 
 
HONAKO HAU PROPOSATZEN DA: 

 
BAKARRA .- Ohiko osoko bilkura egitea bi 
hilean behin, dagokion hileko hirugarren 
ostegunean. 20: 00etan hasiko da, eta alkateari 
ahalmena emango zaio egun eta ordu horiek 
hilabete berean aldatzeko, justifikatutako 
arrazoiak daudenean edo jaiegunekin bat 
datozenean. 

Alkateak azaldu du ez dagoela puntu 
nahikorik hileko osoko bilkura batzuetan 
jorratzeko gai gehiago egon daitezen. 
Premiazko gaiak dauden hilabeteren batean, 
ezohiko bilkurak deituz konpon daiteke. 
 
 
Gaia bozkatu ondoren, osoko bilkurak onartu 
egin du, bertaratutako kideen GEHIENGOZ . 
 
 
ZAZPIGARRENA.-MOZIOA 
 
Alkateak mozioa irakurtzen du: 
 
Nafarroako korridorea eta Euskal Y-a lotzeko 
Sakana zeharkatuz inposatu nahi diguten 
Abiadura Handiko Trenaren proiektuaren 
aurka Sustapen Ministerioan aurkeztu 
genituen alegazioak kontuan hartu eta 
onartzen diren bitartean, Plataformako 
kideok lanean jarraitzen dugu gure herriak 
eta gure lurrak suntsituko lituzkeen 
proiektu txikitzaile honen aurkako 
informazio eta sentsibilizazio lanetan eta, 

por el que se aprobaba de conformidad con lo 
dispuesto en el artículo 38.a) del Reglamento 
de Organización, Funcionamiento y Régimen 
Jurídico de las Entidades Locales –ROFRJEL-
, la periodicidad de las sesiones del Pleno.  

Considerando el artículo 46.2 a) de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, reguladora de las Bases 
de Régimen Local. 

Considerando que la aprobación de la 
periodicidad de las sesiones plenarias es 
competencia del propio Pleno, por remisión al 
artículo 38.a) del ROFRJEL.” 

SE PROPONE: 

UNICO .- Celebrar una sesión plenaria 
ordinaria cada dos meses, el tercer jueves del 
mes que corresponda, iniciándose a las 20,00 
h. y facultándo al Sr. Alcalde para modificar 
dentro del mismo mes dicha fecha y hora 
cuando concurran causas justificadas o 
coincidan con días festivos. 

El Alcalde explica que es debido a que no hay 
puntos suficientes en ciertos plenos mensuales 
y de este modo se tratan mas materias.  En el 
caso de algún mes donde existan asuntos 
urgentes, se puede solucionar convocando 
sesiones extraordinarias. 

Sometido el asunto a votación, el Pleno lo 
aprueba por MAYORIA de los miembros 
presentes. 

 
SEPTIMO.- MOCIÓN 
 
El Alcalde da lectura a la moción: 
 
A la espera de que se atiendan y acepten 
las alegaciones presentadas en el 
Ministerio de Fomento al proyecto de Alta 
Velocidad para unir el Corredor Navarro 
de Alta Velocidad con la YVasca a su 
paso por Sakana, desde la Plataforma 
seguimos trabajando para evitar la 
destrucción de nuestros pueblos y nuestra 
tierra, sensibilizando a nuestros vecinos y 
vecinas e instando públicamente a las 



 

horrez gain, zentzugabekeria honen 
arduradun zuzenak diren instituzioei 
proiektua bertan behera uzteko 
aldarrikapen publikoak eginez ere. Orain 
arte egin izan dugun moduan, Sakanako 
Udal eta Kontzejuen babesa eta elkarlana 
sustatu nahi dugu. 
 
Horregatik guztiagatik, “Sakana Trenaren 
Alde AHTrik EZ” Plataformak honako 
MOZIOA aurkezten du hurrengo Osoko 
Bilkuran eztabaidatu eta onartzeko 
helburuarekin. 
 
1.- Udal honek, Sakana zeharkatuz 
inposatu nahi diguten Abiadura Handiko 
proiektuaren aurka dagoela adierazteko, 
seinaleak jartzea adosten du Udalerriko 
sarrera eta irteera guztietan baina herriko 
dermioaren barruan. 
 
2.- Udal honek, gai honen inguruko mural 
artistiko eta panel informatiboa 
finantzatzeko, 2021. urterako 500 euroko 
diru laguntza bermatzea adosten du, biak 
udal jabetza duten lekuetan jarriko 
direnak. Panelak bai Sakanako bai 
Udalerriko AHTren proiektuari buruzko 
informazioa edukiko du. 
 
3.- Udal honek, adostutako mozio hau 
Nafarroako Parlamentuari eta bere talde 
politikoei igorriko die. 
 
Alkateak murala finantzatzeko 500 euroko 
kopuruari buruz hitz egin du, baina ez daki 
egin den. 
 
Acerete Jaunak esan du erortzen ari denarekin 
500 euro gastatzea ere…, gainera, badakiela 
(Alkateak) zein den bere alderdiaren eta bere 
alderdiaren jarrera eta zer bozkatuko duen. 
Gainera, adierazi du elkarte bat dela, ez dela 
batere ofiziala, eta 500 euro eskatzeak mural 
bat egiteko… agian behar gehiago daudela 
herrian esan du, bere iritzia dela adierazten 
du. 
 

instituciones responsables a paralizar tal 
despropósito. Tal y como venimos 
haciendo hasta ahora, queremos seguir 
contando con el apoyo y ayuda de los 
Ayuntamientos y Concejos de Sakana. 
 
 
 
Por todo ello, la Plataforma “Sakana 
Trenaren Alde AHTrik EZ” presenta la 
siguiente MOCIÓN para su debate y 
aprobación en Sesión Plenaria: 
 
 
1.- Este Ayuntamiento acuerda colocar 
señales, manifestando su oposición al 
proyecto de Alta Velocidad que nos 
quieren imponer a su paso por Sakana, en 
las entradas y salidas de su municipio al 
interior del término municipal. 
 
2. Este Ayuntamiento acuerda 
comprometer para el año 2021 la cantidad 
de 500 euros para financiar la elaboración 
de un mural artístico con esta temática en 
algún espacio público del municipio, y 
para la colocación de un panel con 
información sobre el proyecto del TAV en 
Sakana y en el municipio. 
 
3.- Este Ayuntamiento remitirá la moción 
aprobada al Parlamento de Navarra y a sus 
grupos políticos, para su conocimiento. 
 
El Alcalde comenta acerca de la cantidad de 
500€ para financiar el mural, que no sabe si se 
ha hecho. 
 
El Sr.Acerete comenta que con la que está 
cayendo, gastarse 500€… Y que además, ya 
sabe (el Alcalde) cual es la postura de él y de 
su partido y lo que va a votar.  Indica además 
que es una asociación, que no es nada oficial y 
pedir 500€ para hacer un mural… dice que 
igual hay mas necesidades en el pueblo, que 
es su opinión. 
 
 



 

Alkateak mozioan aipatzen diren seinaleei eta 
kartelei buruz hitz egin du. 
 
 
Acerete jaunak galdetu du onartzen eta 
argitaratzen bada, ea 500 euroak nahitaez 
eman behar diren. Izan ere, bere eta bere 
alderdiaren jarrera AHTren alde daudela da. 
 
Larraza jaunak esan du baietz, baina aurten 
ere diru gehiago gastatu ote da AHTan, ezta? 
Erortzen ari denarekin… 
 
Gaia bozkatu ondoren, osoko bilkurak onartu 
egin du, bertaratutako kideen GEHIENGOZ  
NAS alderdiko Jose Mª Acerete 
zinegotziaren aurkako botoarekin 
 
ZORTZIGARRENA.- GALDERAK 
ETA ERREGUAK 
 
Alkateak azaldu duenez, mendi-biltegiarekin 
hitz egin ondoren, larreetarako herri-lurrak 
dituzten artzainekin bilera bat egitea 
proposatzen da, zenbait egoera 
erregularizatzeko eta interesa duten lursail 
guztien artean proposatzeko. 
 
 
Idazkariak azaldu du mendiak eramaten 
dituen arotzeriak dagoeneko egin duela 
lana larreetarako esleitutako lursailei 
dagokienez. 
 
 
Aztertzeko beste gairik ez dagoenez, bilera 
amaitutzat eman da, 20:36etan, eta horren akta 
hau egin da. Bertaratu direnek, nirekin batera, 
idazkaria sinatzen dute, eta ziurtatzen du. 
 
 
 
 
 
 

El Sr. Alcalde habla acerca de las señales y 
carteles a los que se hace referencia en la 
moción. 
 
El Sr. Acerete pregunta que si se aprueba y se 
publica, a ver si hay que dar por obligación 
los 500 euros. Porque su postura y la de su 
partido es que están a favor del TAV. 
 
El Sr. Larraza comenta que si, pero que 
también este año se habrá gastado mas dinero 
en el TAV, no? Con la que está cayendo… 
 
Sometido el asunto a votación, el Pleno lo 
aprueba por MAYORIA de los miembros 
presentes con el voto en contra del concejal D. 
Jose Mª Acerete del partido PSN 
 
OCTAVO.- RUEGOS Y PREGUNTAS. 
 
 
El Alcade explica que tras conversación con 
el Alguacil de montes, se propone hacer una 
reunión con los pastores que disponen de 
terrenos comunales para pastos, para 
regularizar ciertas situaciones y proponer 
entre todos los terrenos en los que están 
interesados. 
 
La Secretaria explica que por parte del 
Alguacil que lleva los montes ya se ha hecho 
el trabajo respecto de los terrenos adjudicados 
para pastos. 
 
 
Sin más asuntos que tratar, se levanta la 
sesión, siendo las 20:36 horas, de la que se 
extiende el presente Acta que firman los/as 
asistentes, conmigo, la Secretaria, que 
certifica.  
 

Joseba Vizuete Azkargorta    Maider Alba López 
 
 
 
 
 



 

 
 
Naroa Gurmindo Vicente                                             Unai Ruiz Larraza              
            
    
 
 
 
 
 
 
 
Jose Mª Acerete Sanchez                                 
 
 
 
 
 
 
 
Sandra Martínez 


